
PROTOKÓŁ NR XIV/2019 

z obrad XIV sesji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 30.12.2019 r. w sali Urzędu Gminy 

w Kołaczkowie. 

 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska o godz. 15:00 otworzyła 

czternastą sesję Rady Gminy Kołaczkowo. Powitała radnych i zaproszonych gości – listy 

obecności w załączeniu nr 1 i 2.  

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska 

stwierdziła, że na stan 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych i Rada jest władna 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecna radna Magdalena Cieślak. 

Ad.3. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska przedstawiła porządek obrad, do którego nie wniesiono 

zmian i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie 

2. Stwierdzenie kworum 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

i realizacji uchwał podjętych  na poprzedniej sesji. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych odpowiedzi 

na interpelacje. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

9. Ustalenie wykazu i planu finansowego wydatków budżetowych Gminy Kołaczkowo, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2019. 

10. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2019 r. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Odpowiedzi na zapytania.  

13. Zamknięcie sesji. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA(14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(14): Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Robert Ptaszyński, 

Wiesław Urbaniak, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, Bogusława Wietrzyńska – 

Stramczewska, Michał Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Piotr 

Górecki, Zofia Kominek. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIEOBECNI (1): Magdalena Cieślak 

 



Ad.4  

Przewodnicząca Danuta Grabowska przedstawiła  informację  o  realizacji  zadań w okresie 

międzysesyjnym.  

Ad.5 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  w  okresie 

międzysesyjnym oraz informację z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. Informacje 

pisemne w załączeniu nr 3 i 4.  

Ad.6 

Przewodnicząca Danuta Grabowska poinformowała, że odpowiedzi na interpelacje nie 

wpłynęły. 

Ad.7 

Interpelacje radnych nie wpłynęły. 

Ad.8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Kruszyński przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia planu pracy komisji. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XIV/104/2019 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5. 

Wyniki głosowania: ZA(14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(14): Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Robert Ptaszyński, 

Wiesław Urbaniak, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, Bogusława Wietrzyńska – 

Stramczewska, Michał Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Piotr 

Górecki, Zofia Kominek. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIEOBECNI (1): Magdalena Cieślak 

 Ad.9 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła wykaz niezrealizowanych wydatków zaplanowanych 

w budżecie jednostki na dany rok budżetowy, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. Następnie odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu 

finansowego wydatków budżetowych Gminy Kołaczkowo, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2019. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XIV/105/2019 w sprawie  ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków budżetowych 

Gminy Kołaczkowo, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2019. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6. 

Wyniki głosowania: ZA(14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(14): Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Robert Ptaszyński, 

Wiesław Urbaniak, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, Bogusława Wietrzyńska – 

Stramczewska, Michał Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Piotr 

Górecki, Zofia Kominek. 

PRZECIW (0) 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIEOBECNI (1): Magdalena Cieślak 

Ad.10. 

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła oraz odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2019 r. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XIV/106/2019 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2019 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7. 

Wyniki głosowania: ZA(14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

Głosowanie imienne: 

ZA(14): Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Robert Ptaszyński, 

Wiesław Urbaniak, Wojciech Majchrzak, Adam Kruszyński, Bogusława Wietrzyńska – 

Stramczewska, Michał Stefański, Jerzy Siemiątkowski, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska, Piotr 

Górecki, Zofia Kominek. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIEOBECNI (1): Magdalena Cieślak 

Ad.11 

Sołtys Wioleta Dzienniak zgłosiła awarię lampy ulicznej przy posesji nr 12 wzdłuż drogi 

powiatowej Spławie - Nowa Wieś Podgórna. Zapytała czy Urząd Gminy może wystąpić 

w imieniu mieszkańców Spławia do firmy Orange w sprawie wyrażania chęci przystąpienia 

do projektu internetu szerokopasmowego. Poinformowała również, że mieszkańcy Spławia 

wyrażają chęć przyłączenia do gazociągu średniego ciśnienia, który będzie doprowadzany 

do sąsiedniej miejscowości Tarnowa. Prosi o pilotaż tej sprawy ze strony Urzędu Gminy. 

Wiesława Kowalska Radna Powiatu Wrzesińskiego poinformowała, że w budżecie powiatu 

zaplanowane jest do realizacji w 2020 roku 5 km dróg do utwardzenia. Zasugerowała 

zwiększenie aktywności radnych w zakresie wskazywania dróg do naprawy. Wiele 

samorządów zaproponowało gminom wspólne rozwiązanie w budowie i przebudowie dróg 

powiatowych.  Obecnie największą część wydatków budżetu stanowi zadanie inwestycyjne 

Centrum Badań i Rozwoju Nowoczesnych Technologii w Grzymysławicach. Drogi powstają 

tylko na terenie gminy Września, natomiast wsie są pomijane. Na pytanie jakie drogi będą 

robione w powiecie nie uzyskała odpowiedzi. Zapewniła, że będzie wspierała budowę drogi 

Szamarzewo-Sokolniki, którą przy wsparciu gminy można zaproponować do realizacji.  

Kolejnym tematem poruszonym przez panią radną powiatu są dofinansowania udzielane przez 

Lokalną Grupę Działania. Poinformowała, że działania LGD nakierowane są na firmy 

prywatne, co jest dozwolone. Zwróciła uwagę, że w gminie sąsiadującej LGD przeznaczyło 

środki na inkubator przetwórczy. Zasugerowała, aby członkowie LGD zabiegali o to, aby środki 

przeznaczyć właśnie na przetwórstwo. W gminie Kołaczkowo można by przetwarzać produkty 

mleczne czy mięsne.  

Radny Jerzy Woś zawnioskował o kontrolę z Zarządu Dróg Powiatowych samochodów 

ciężarowych wywożących ziemię z budowy wiatraków. Uważa, że samochody 

są przeładowane i mogą niszczyć nawierzchnię drogi powiatowej w Krzywej Górze.  



Wiesława Kowalska Radna Powiatu Wrzesińskiego odpowiedziała, że można skierować pismo 

do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, oraz do Zarządu Powiatu Wrzesińskiego. 

Sołtys Wioleta Dzienniak zaprosiła Zarząd Dróg Powiatowych do oceny stanu drogi 

powiatowej Wszembórz-Cieśle Wielkie- Spławie.  

Wójt Teresa Waszak odczytała pismo od Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich 

mówiące o sytuacji finansowej samorządów. W przedłożonych projektach budżetu na 2020 r. 

skonstruowanie wydatków w stosunku do spodziewanych dochodów okazało się bardzo trudne 

i zaowocowało licznymi cięciami. Powodem tej sytuacji jest ograniczenie dochodów własnych 

wynikających m. in. z udziału w obniżonych podatkach,  także prawidłowo rosnące wydatki 

bieżące i niedofinansowanie zadań zleconych. Stowarzyszenie zaproponowało przyjąć na sesji 

odpowiednie stanowisko, w którym wyrażą potrzebę ustawowych zmian zasad w organizacji 

finansów publicznych, które pozwolą na poszanowanie konstytucyjnej zasady adekwatności 

dochodów do zadań powierzonych samorządom. Proponowana treść stanowiska została 

załączona do korespondencji. 

Radny Jerzy Woś zaproponował przedyskutować ten temat na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Wójt Teresa Waszak przekazała informację dotyczącą zakupu średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP. Gmina ma możliwość zakupu takiego samochodu 

na potrzeby OSP w Borzykowie z udziałem dofinansowania, ale konieczne jest zabezpieczenie 

w budżecie gminy kwoty 300.000 zł. Uważa, że gdyby rada uznała taką możliwość to jest 

szansa przy rozdysponowaniu nadwyżki budżetowej, którą na ten cel można przeznaczyć. Wójt 

poinformowała, że do 10 stycznia jest zobowiązana skierować wniosek do PSP we Wrześni 

w którym gmina Kołaczkowo zadeklaruje chęć zakupu takiego samochodu. Jeżeli złożymy 

deklarację, a gminy nie będzie stać na dokonanie takiego zakupu zawsze można się wycofać. 

Cena zakupu takiego samochodu to kwota ponad 750.000 zł. Zapytała czy Rada Gminy jest 

gotowa złożyć taką deklarację. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska stwierdziła, że należy zaciągnąć opinii służb 

strażaków czy taki wóz jest potrzebny.  Wypowiedzi będą najbardziej adekwatne do sytuacji. 

Radny Michał Stefański powiedział, że od grudnia nie będzie samochodu strażackiego w OSP 

w Zielińcu, ponieważ będzie złomowany. Samochód w OSP w Borzykowie w ostatnim czasie 

tylko warunkowo przechodzi przegląd techniczny. Kwota jest bardzo duża, ale uważa, że Rada 

Gminy powinna wyrazić zgodę na zakup samochodu. Obecny samochód z Borzykowa po 

naprawie mógłby służyć OSP w Zielińcu.  

Wójt Teresa Waszak dopowiedziała, że gmina Kołaczkowo dofinansowuje do zakupu 

ambulansu, radiowozu policyjnego i być może zwrócimy się do Powiatu Wrzesińskiego 

o wsparcie finansowe na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego. Realizujemy potrzeby 

mieszkańców nie tylko gminy, ale także powiatu.  

 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że należy podjąć tę próbę i szukać 

środków własnych i zewnętrznych. Budżety nie są bogate, ale są działy tematyczne gdzie środki 

mogą się znaleźć.   



Przewodnicząca Danuta Grabowska zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia zgody 

na zakup samochodu OSP. 

Wyniki głosowania: 14 „ZA” 

Ad.12 

Odpowiedzi na zapytania udzieliła wójt informując: 

- awaria lampy zostanie zgłoszona  

- montażem internetu światłowodowego na terenie gminy zajmuje się firma Inea i ona zawiera 

umowy z mieszkańcami. Do mieszkańców zgłosiła się firma Orange, nie wie jakie są procedury 

i czy samorząd może ingerować.  

- temat gazociągu był poruszany już w ubiegłej kadencji i zapewniano nas, że jak będzie 

rozprowadzony na terenie gminy Pyzdry, mamy szansę na to, żeby powstał projekt gazyfikacji 

gminy Kołaczkowo. Na razie są to pierwsze odcinki i do Pyzdr jeszcze nie dotarł. Ważne jest 

pozyskanie odbiorców w zwartej zabudowie, gdyż odbiorca indywidualny w rozszerzonej 

zabudowie rodzi wysokie koszty. 

- jaka jest sytuacja na drogach w gminie to, uważa że większej aktywności jak gmina 

Kołaczkowo nie wykazuje żadna gmina. Radni Powiatowi doskonale wiedzą w jakiej kondycji 

są drogi. Każdego roku udaje się coś wynegocjować i są realizowane odcinki dróg w Gminie 

Kołaczkowo.   

- na zebraniach zarządu LGD ustalana jest celowość zadań. W naszej gminie ze środków LGD  

m.in. będzie realizowana rozbudowa placu zabaw w Borzykowie, plac integracji 

w Łagiewkach. Nie można eliminować małych przedsiębiorców, którzy mogą inwestować i się 

rozwijać. Jeżeli chodzi o mleczarstwo i  przetwórstwo to mamy spółdzielnię mleczarską 

we Wrześni z którą nie chciałaby konkurować, również mamy w gminie przedsiębiorstwa 

związane z przetwórstwem mięsnym. Inkubator przetwórczy ma rację bytu, ale rejon 

przynależności powinien być o wiele większy niż jedna gmina oraz środki powinny być 

pozyskanie z więcej niż jednego obszaru, ponieważ jest to duże przedsięwzięcie finansowe. 

- firma wiatrakowa nie tylko w Krzywej Górze robi spustoszenie na drogach ale również 

na drogach gminnych. Będziemy wnioskować o naprawę zniszczonych dróg po zakończeniu 

inwestycji.  

Z okazji jutrzejszego sylwestra Pani Wójt podziękowała wszystkim za całoroczną współpracę 

i złożyła życzenia na Nowy Rok. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska również złożyła życzenia Noworoczne. 

Wiesława Kowalska Radna Powiatu Wrzesińskiego powiedziała, że nie zarzuca Radzie 

Powiatu braku aktywności i słabego finansowania lecz brak środków wynika z kwestii wyboru 

celów. W budżecie zaplanowano wydatki w kwocie 90 mln zł na rozbudowę Centrum Badań 

i Rozwoju Nowoczesnych Technologii w Grzymysławicach oraz 270.000 zł na promocję 

powiatu, a nie znalazło się 50.000 zł  na projekt inkubatora przetwórczego. Jako Radna 

Powiatowa nie otrzymała informacji w jaki sposób dokonuje się wyboru dróg powiatowych 

do naprawy. Jest za inwestycjami na terenie swojego okręgu, ale możliwości przegłosowania 

są małe. Zaprosiła do obejrzenia inkubatora przetwórczego, który powstaje w Strzałkowie. 

Radny Jerzy Woś powiedział, że rada wielokrotnie apelowała o to, aby Radni Powiatu bywali 

na sesjach Rady Gminy Kołaczkowo. Niestety jak do tej pory nie widywaliśmy radnych. 



Radny Robert Ptaszyński powiedział, że firma Inea realizowała projekt rozbudowy sieci 

światłowodowej z Funduszu Europejskiego, natomiast firma Orange podpisała porozumienie 

z  firmą Inea i mogą sprzedawać swoje usługi w światłowodzie.  

Ad.13 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta 

Grabowska o godz. 16.30 zamknęła XIV Sesję Rady Gminy Kołaczkowo. 

Protokół sporządziła          Przewodniczący Rady 

Monika Nowak          Danuta Grabowska 

 

 

 

 


